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Protokół Nr LXIII/2023
z LXIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyta się w dniu 28 grudnia 2023 r.
w godzinach od 10:00 do 12:40.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nagrywana przy u$ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia LXIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformowa?ł, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i
dźwięk. Nagrania z sesji są udostępnia?ne w Biuletynie Informacji Publicznej,
stronie internetowej grniny oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim można
znaleźć na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie w zakładce Rada Miejska
oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie zakładka-
Rada Miejska - transmisja z sesji Rady Miejskiej oraz na drzwiach wejściowych na
posiedzenie sesji.

na

Przewodniczący RM poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie chwilą ciszy
zmarłego śp. Józefa Buławę byłego radnego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim II
Kadencji w latach 1994-1998 i śp. Teresę Dzikowską sołtysa Sołectwa Lutówko w
latach 2004-2007 i przewodniczącą KGW.

'4.1
przywx?ai ;Następnie Przewodniczący RM PI

- radnych Rady Miejskiej,
- Pana Jarosława Tadycha Starostę Sępoleńskiego,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupalkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Milenę Kabacińską Główną Księgową,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych,
- kierowników Referatów Urzędu Miejskiego,
- Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- media oraz wszystkich pozostalych obecnych na sesji, a także tych oglądających
w mediach, szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek organizacyjnych oraz pozostalych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.
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a) stwierdzenie quorum,

Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych 5est 13 co stanowi
quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim może obradować
i podejmować prawomocne uchwa?ły.

Nieobecna wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która usprawiedliwiła
swoją nieobecność oraz nieobecny radny RM Antoni Dolny.

Usprawiedliwienie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Pan Antoni Dolny radny RM przybył na sesję RM w punkcie lb) po przedstawionyrn
porządku obrad.

Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załąrznik nr 4 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformował, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapytal, czy ktoś z radnych chcialaby zło$ć wniosek o zmianę porządku
obrad. Wobec tego, ze nikt nie zło,7ł wniosku o zmianę porządku obrad,
Przewodniczący RM odczytał porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji:
a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzialalności w okresie między
sesjarni, w tym z wykonania uchwał Rady Miej skiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjarni.

5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok.

8. Przyjęcie planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na 2024
rok:

a) Komisji Rew'zyjnej,
b) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,
c) Komisji Budżetu,
d) Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Pi?iblicznego,
e) Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia,
f) Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska,
g) Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej.

9. Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Sępólno Krajeńskie i budźet Gminy
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Sępólno Krajeńskie na 2024 rok:

a) przedstawieriie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Firiarisowej
Gmiriy Sępólrio Krajeńskie z autopoprawką,

b) uchwala Nr 12/WPF/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 11 grudnia 2023 r. w sprawie opinii o
projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sępólno
Krajeńskie,

c) opinia Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dot. projektu
uchwaly Rady Miejskiej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

d) dyskusja,

e) podjęcie uchwa?ły w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sępólno
Krajeńskie,

f) przedstawiercie projektu uchwały w sprawie uchwalen.ia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2024 rok,

g) uchwała Nr 12/P/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 11 grudnia 2023 r. w sprawie opinii o
projekcie uchwały budzetowej Gminy Sępólno Krajeńskie na 2024 rok,

h) uchwala Nr 10/Dpr/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 11 grudnia 2023 r. w sprawie opinii o
możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie
uchwaly budżetowej Gminy Sępólno Krajeńskie na 2024 rok,

i) opinia Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dot. projektu
uchwaly Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok,

j) opinia Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarządu Oddzialu w Sępólnie
Krajeńskim w sprawie projektu budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie na 2024
rok,

k) dyskusja,

l) podjęcie uchwa?ły w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie
na 2024 rok.

10. Podjęcie uchwal w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę
Krajeńskie na
2023 rok,

W sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno

b) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z
pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowyrn prograrnem
,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 przyjętym uchwałą nr 149 Rady
Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r.,
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c) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Sienkiewicza w Sępólnie
Krajeńskim,

d) sprzeda$ nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Ratuszowej w Sępólnie
Kraj eńskim,

e) zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego określenia
szczegółowych warunków sprzeda;ly nieruchomości gruntowych na rzecz
u,?tkowników wieczystych,

f) warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży nieruchomości gruntowych
na rzecz ich u,?tkowników wieczystych.

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady
o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania
zgłoszone na poprzedniej sesji.

12. Odpowiedzi na wolne wnioski.

13. Zakończenie sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska będzie obradowała według
przedstawionego porządku obrad. Ponadto poinformował, że Rada Miejska będzie
obradowala w 14 osobowyrn sldadzie. Na sesję przybył radny RM Antoni Dolny.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapytał
radnych o uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższyrn Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z LXII sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującymi głosami:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformowal, że sprawozdanie zostalo przesłane za pomocą
poczty elektronicznej.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z działalności między
sesjami RM tj. od dnia 29 listopada 2023 roku do dnia 28 grudnia 2023 roku.
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Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabrala radna RM Lucyna Pająk, która chciala się dowiedzieć, czy program SIM
nadal będzie realizowany i na jakim jest to poziomie.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że nie zna odpowiedzi na pytanie, czy
prograrn SIM nadal będzie realizowany, ale jest realizowa?ny. Nic nie wskazuje na
dzisiaj, że nie będzie realizowany. Dodał, że Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa nadal
działa, na ostatnim posiedzeniu, zostaly zwiększone udziały. Poszczególne grniny
wniosły swoje nieruchomości do tej Spółki. Gmina Sępólno Krajeńskie jest na etapie
wyłaniania wykonawcy dokumentacji projektowej, która ma być podstawą do
wybudowania bud3mku wielorodzinnego w miejscowości Piaseczno, który ma powstać
naprzeciw budynków wielorodzinnych, które tarn już istnieją, ale naprzeciw tej drogi,
która prowadzi do dawnego osiedla po gospodarstwie rolnym, gdzie jest przeznaczona
dzialka pod budownictwo wielorodzinne. Dodal, że po wyłonieniu wykonawcy
projektu, grnina będzie mogła opracować i zło,?ć dokumentację na pozwolenie na
budowę i starać się o realizację tego przedsięwzięcia. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
wyjaśnił, że tak jak w poszczególnych innych gminach jest to na róźnyrn etapie, gdzie
niektóre grniny mają wyłonionego wykonawcę faktycznej budowy budynków
wielorodzinnych, a niektóre gminy nie mają nawet opracowanych projektów, ani
przeznaczonych działek pod tą inwestycję. Gmina Sępólno Krajeńskie jest na etapie
opracowywania dokumentacji technicznej.

Nikt więcej nie zabrał głosu dlatego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i
przeszedł do kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśnił, że informacja z działalności w okresie między sesjarni została przesłana
radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Następnie Przewodniczący RM odczytal w/wym. informację oraz informację o ilości
posiedzeń komisji RM.

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do informacji.

Pytaji nie było, wobec tego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad.5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformował, ze między sesja?rni nie została założona żadna
interpelacja ani zapytanie. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chcialby zło$ć
interpelację lub zapytanie, to poprosił o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.

Nikt nie zło0ł interpelacji lub zapytania, dlatego Przewodniczący RM zarnknął ten
punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad.6. Wolne wnioski i interpelacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.
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Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który poinformował, że w dniach 5-8 grudnia
uczestniczył w studyjnej wizycie w instytucjach Parlamentu Europejskiego w
Brukseli. Wizyta była organizowana przez Marszałka Województwa Kujawsko-
Pomorskiego Pana Piotra Całbeckiego. Z zaproszenia Pana Marsza?łka skorzystala
grupa blisko 70 radnych z terenu Województwa Kujawsko- Pomorskiego. Z Powiatu
Sępoleńskiego w wyjeździe uczestniczyli: radny Rady Miej skiej w Sępólnie Krajeńskim
Pan Artur Juhnke, radna Rady Powiatu Pani Agnieszka Seydak, radna Rady Miejskiej
w Kamieniu Krajeńskim Pani Natalia Marciniak oraz radny Rady Gminy w Sośnie Pan
Mariusz Kuszewski. Podczas wyjazdu uczestniczono w spotkaniach z pracownikami,
przedstawicielami m.in. Parlarnentu Europejskiego, Komisji Europejskiej oraz
Europejskiego Komitetu Regionu. Wyjazd był jednak przede wszystkim świetną
okazją do nawiązania kontaktów, wymiany doświadczeń i dobrych praktyk z innymi
radnymi z terenu naszego województwa, które pozwolą w przyszłości na podjęcie
ciekawych form współpracy. Radny RM Juhnke dodał, że w nawiązaniu do
wspomnia?nej wyrniany doświadczeń w imieniu radnej Rady Powiatu Agnieszki
Seydak, która zaanga?żowała się w powzięcie i przygotowanie niniejszej informacji oraz
swoim, chciałby podzielić się jedną z inicjatyw Fundacji Miasto, powołanej przez
Związek Miast Polskich, której zalożeniem jest przeprowadzenie kampa?nii
informacyjnej, skierowanej do uczniów klas 8 i zaoferowanie im kursów składających
się z 25 godzin lekcyjnych, prowadzonych w formule on-line, przygotowi?ijących do
egzarninów kończących edukację w szkole podstawowej z zakresu matematyki,
polskiego i języka angielskiego. Dodal, że kursy odbywają się na platformie e-
learningowej w formie wyldadów i ćwiczeń przy wsparciu nauczyciela, z
wykorzystaniem róznego rodzaju aplikacji i materiałów multimedialnych
dedykowanych konkretnyrn przedmiotom z dostępem do VOD z minionych lekcji.
Dzięki współpracy Miasto Lecturus spin-off Uniwersytetu Warszawskiego to
instytucja prowadząca te zajęcia, wynegocjowała upust od ceny podstawowej kursu
w wysokości nawet do 85% dla mieszkańców miast członkowskich zw'ązku.
Warunkiem uzyskania ulgi jest podpisanie porozumienia i poinformowanie o kursach
swoich mieszkańców. Przystąpienie do porozumienia nie rodzi żadnych skutków
finansowych dla budźetu gminy. Wyjaśnił także, że szczegóły tego przedsięwzięcia
przekaże Panu Przewodniczącemu w wiadomości e-mail. Nadmienił także, że w tym
roku zajęcia te już się rozpoczęły od 6-tego listopada, ale według uzyskanych
informacji można dołączyć w każ,dyrn momencie. Dodał, że bardziej zasadnym byłoby
rozpropagowanie tego pomysłu wśród mieszkańców zorientowanie się, czy byliby
zainteresowani i rozpoczęcie tych zajęć od nowego roku szkolnego. Nadmienił, że w
rarnach działalności Europejskiego Korpusu Radnych uzyskał informację, że Zarząd
Województwa ogłosił otwarte konkursy ofert na lata 2024-2025 co oznacza, że
stowarzyszenia, fundacje m.in. z terenu naszej gminy i powiatu, mogą ubiegać się o
dofinansowanie z róźnorodnych projektów z budż,etu Województwa Kujawsko-
Pomorskiego. Radny RM Artur Juhnke szczegóły tego zagadnienia przesłal do osób
odpowiedzialnych za współpracę ze stowarzyszeniarni w Starostwie Powiatowym i
Urzędzie Miejskim w Sępólnie Krajeńskim. W przypadku zainteresowań ze strony
stowarzyszeń w tym temacie radny RM Artur Juhnke zostaje do dyspozycji.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, że w dniu 19 grudnia 2023r. do Urzędu
Miejskiego w Sępólnie Krajeńskim wpłynęło postanowienie Nr 162/2023 Komisarza
Wyborczego w Bydgoszczy II z dnia 18 grudnia 2023r. w sprawie podziału Gminy
Sępólno Krajeńskie na okręgi wyborcze, ustalenie ich granic, numerów oraz liczby
radnych wybieranych w każdym okręgu. Powyższe pismo zostało przekazane radnym
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do zapoznania się z jego treścią, dlatego nie będzie odczytane, chyba że radni sobie
tego Życzą.

Przewodniczący RM dodał, że przed rozpoczęciem dzisiejszej sesji otrzymał odpowiedź
na pismo z dnia 27 listopada 2023 roku Szkoły Podstawowej w Zboi w sprawie
braku sali gimnastycznej. Następnie odczytał tresć ww. pisma. Kserokopia stanowi
załącznik nr 8 do protokołu.

Nikt więcej nie zabra?ł głosu, więc Przewodniczący RM zamknąl ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad.7. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
na 2024 rok.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni plan pracy otrzyrnali wraz z
materia?łami sesyjnymi i mieli możliwość zapoznania się z nim. W związku z tym zło,$ł
wniosek o nieodczytywanie planu pracy Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na
2024 rok.

Do złożonego wniosku nikt nie miał uwag, w związku z tym Przewodniczący RM
zarządził głosowanie nad wnioskiem oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować
w protokole sesji.

Wniosek o nieodczytywanie planu pracy Rady Miejskiej na 2024 rok został przyjęty
następując3mni głosami:

za-13 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymalo się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Następnie stwierdził, że zgodnie z przyjętym wnioskiem plan pracy nie będzie
odczytany. Zapytał, czy ma ktoś pytania do planu pracy Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim na 2024 rok.

Nikt nie zabrał głosu, zatem Przewodniczący Rady Miejskiej zarządził głosowanie nad
przyjęciem planu pracy Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na 2024 roku oraz
poprosil aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

W wyniku głosowania plan pracy Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok
zostal przyjęty następującyrni głosa?rni:

za-14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymalo się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Plan pracy Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok stanowi załącznik nr
11 do protokołu.

Ad.8. Przyjęcie planów pracy Komisji Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim
na 2024 rok.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowal, że radni plany pracy komisji otrzyrnali
wraz z materiałami sesyjnymi i mieli możliwość zapoznania się z nim. W związku z
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tym zło,?ł wniosek o nieodczytywanie wszystkich planów pracy komisji Rady
Miejskiej na 2024 rok.

Następnie Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad przyjęciem wniosku oraz
poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Wniosek o nieodczytywanie wszystkich planów pracy komisji Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok został przyjęty następującymi głosami:

za-14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnalo się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowa?nia imiennego stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

a) Komisja Rewizyjna

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że plan pracy Komisji Rewizyjnej radni otrzymali i
mieli możliwość zapoznania się. Następnie zapytal, czy są pytania do planu pracy
Komisji Rewizyjnej.

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i zarządził
głosowanie w sprawie jego przyjęcia oraz poprosił o odnotowanie wyników głosowania
w protokole sesji.

W wyniku głosowania plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim na 2024 rok zostal przyjęty następującymi głosami:

za-14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowa?nia obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Pla?n pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok
stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

b) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji

Przewodniczący RM poinformowal, że zgodnie z przyjętyrn wnioskiem nie będzie
odczytany plan pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2024 rok. Plan będzie
stanowił załącznik do protokołu i będzie dostępny na stronie Biuletynu Informacji
Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie.

Następnie zapytał, czy są pytania do planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i zarządził
głosowanie w sprawie jego przyjęcia oraz poprosił o odnotowanie wyników głosowania
w protokole sesji.

W wyniku głosowania plan pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok został przyjęty następującymi głosarni:

za-14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Plan pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
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na 2024 rok stanowi załąrznik nr 16 do protokołu.

c) Komisji Budżetu

Przewodniczący RM poinformowal, źe zgodnie z przyjętym wnioskiem nie będzie
odczytany plan pracy Komisji Budżetu na 2024 rok. Plan będzie stanowił załącznik
do protokołu i będzie dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy
Sępólno Krajeńskie.

Następnie zapytal, czy są pytania do planu pracy Komisji Budżetu.

Radni pytań nie mieli, wobec powyższego Przewodniczący RM zamknąl dyskusję i
zarządził głosowanie w sprawie jego przyjęcia oraz poprosił o odnotowanie wyników
głosowania w protokole sesji.

W wyniku głosowania plan pracy Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim na 2024 rok został przy5ęty następującymi głosami:

za-14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnalo się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Plan pracy Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok
stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

d) Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego

Przewodniczący RM poinformował, że zgodnie z przyjętym wnioskiem nie będzie
odczytany plan pracy Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego na
2024 rok. Plan będzie stanowił załącznik do protokołu i będzie dostępny na stronie
Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie.

Następnie zapytał, czy są pytania do planu pracy Komisji Gospodarki Komunalnej
oraz Porządku Publicznego.

Pytaji nie było, wobec powyższego Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję i zarządził
głosowanie w sprawie jego przyjęcia oraz poprosił o odnotowanie wyników głosowania
w protokole sesji.

W wyniku głosowania plan pracy Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku
Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok zostal przyjęty,
następującyrni głosami:

za-14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymalo się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Plan pracy Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

e) Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zd'rowia

Przewodniczący RM poinformował, że zgodnie z przyjętyrn wnioskiem nie będzie
odczytany plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia na 2024 rok. Plan
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będzie stanowił załącznik do protokołu i będzie dostępny na stronie Biuletynu
Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie.

Następnie zapytal czy są pytania do planu pracy Komisji (światy, Kultury, Sportu i
Zdrowia.

Pytań nie było, wobec powyż,szego Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i zarządził
głosowanie w sprawie jego przyjęcia oraz poprosił o odnotowanie wyników głosowania
w protokole sesji.

W wyniku głosowania plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok został przyjęty następującymi głosarni:

za-14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim na 2024 rok stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

f) Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska

Przewodniczący RM poinformował, że zgodnie z przyjętym wnioskiem nie będzie
odczytany plan pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska na 2024
rok. Plan będzie stanowił zalącznik do protokołu i będzie dostępny na stronie
Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie.

Następnie zapytał, czy są pytania do planu pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i
Ochrony Środowiska.

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący RM zamknął dyskusję i zarządził
głosowanie w sprawie jego przyjęcia oraz poprosił o odnotowanie wyników głosowa?nia
w protokole sesji.

W wyniku głosowania plan pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok zostal przyjęty następującymi
głosarni:

za-14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnało się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Pla?n pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim na 2023 rok stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

g) Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej

Przewodniczący RM poinformował, ze zgodnie z przyjętym wnioskiem nie będzie
odczytany plan pracy Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej na 2024 rok. Plan
będzie stanowił załącznik do protokołu i będzie dostępny na stronie Biuletynu
Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie.

Następnie zapyta?ł, czy są pytania do planu pracy Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej.
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Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący RM zamknął dyskusję i zarządził
głosowanie w sprawie jego przyjęcia oraz poprosił o odnotowanie wyników glosowania
w protokole sesji.

W wyniku głosowania plan pracy Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok zostal przyjęty następujący głosami:

za-14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowa?nia imiennego stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

Pla?n pracy Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim na 2024 rok stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

Przewodniczący RM wyjaśnił, iż nie zauwa0l, że w punkcie
mieszkaniec Gminy Sępólno Krajeńskie, dlatego udzielił mu głosu.

6 o głos prosił

Głos zabrał Pan z Sępólna, który wyjaśnił że już niejednokrotnie
zgłasza?ł Zastępcy Burmistrza Pa?nu Zieńce sprawę przepustu pod drogą i czystości
rowu szczegółowego, który po części stanowi 5ego własnosć, bo przechodzi przez
dzia?łkę. Doda?ł, że nawet niektórzy radni, będący tutaj na sesji, ileś lat temu biegali i
sprawdzali, lecz w chwili obecnej, przy niewielkich opadach i roztopach ma zalany
cały las, a rów nie jest oczyszczony. Mieszkaniec zapyta?ł, czy Spółka Wodna wykonuje
tylko usługi zgłoszone albo zajmuje się zarabianiem pieniędzy na mieniu po część
Spółki i gminy, czy ma obowiązek czyszczenia co jakiś czas rowów szczegółowych, tym
bardziej że do tego rowu jest włączonych sporo odprowadzeń wody, czy nadmiaru z
terenu miasta i gminy Sępólno. Stwierdził, że chciałby tą sprawę poruszyć, aby raz
na zawsze ją zamknąć, bo sprawa była zgłaszana do inwestycji jaka ma być
przeprowadzona w przyszłych latach dla Sępólna, tzn. budowa obwodnicy, ale od
chwili przebudowy tego przepustu pod drogą krajową nr 25 zawsze są ?dopoty.
Powiedzial, że ma taką dygresje i uwagę.

Następnie Przewodniczący RM zamknąl ten punkt ora?z ogłosił 10 minutową przerwę
w obradach.

Po zakończonej przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady LXIII sesji Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i poinformował, że Rada Miejska od tego momentu
będzie obradowała w 13 osobowym składzie. Nieobecny radny RM Antoni Dolny, który
nie podał przyczyny.

Ad.9. Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Sępólno Krajeńskie i budżet
Gminy Sępólno Krajeńskie na 2024 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie wraz z autopoprawką

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały wraz z autopoprawką radni
otrzyrnali z zawiadomieniem o sesji.

Pani Milena Kabacińska Główna Księgowa Urzędu Miejskiego w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśniła, że Wieloletnia Prognoza Finansowa zostala sporządzona na lata 2024-
2034. Wzrost dochodów i wydatków przyjęto głównie na poziomie 5% na podstawie
da?nych Ministerstwa Finansów oraz analizy własnej budżetu z lat poprzednich.
Spłaty zobowiązań ustalono na podstawie zawartych umów, a odsetki od ich
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oszacowano na podstawie analizy własnej . W wydatkach bieźących na obsługe długu
w latach objętych Prognozą ujęto tylko te odsetki od zaciągniętych pożyczek i
kredytów. Wyjaśniła, że pla?nowane dochody ze sprzeda,ży majątku obejmują w roku
2024 sprzeda?ż działek i lokali. Prognozę kwoty długu sporządzono w oparciu o
zawarte umowy po,$czkowe i kredytowe oraz przew'dywane do zaciągnięcia
zobowiązania finansowe. Planowane dochody majątkowe w 2024 roku dotyczą
dofinansowania zadaji w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład, Rządowego
Funduszu Rozwoju Dróg, RPO Województwa Kujawsko-Pomorskiego oraz PROW na
lata 2014-2020, realizowanych w oparciu o podpisane umowy o dofinansowanie i
promesę. Planowane wydatki inwestycyjne w 2024 roku stanowią ponad 25%
wydatków ogółem. Prognoza wydatków inwestycyjnych na kolejne lata została
sporządzona z uwzględnieniem wskaźnika wzrostu dochodów i wydatków. Załącznik
nr 2 do Wieloletniej Prognozy Finansowej zawiera wykaz przedsięwzięć
zaplanowanych do realizacji na okres dłuższy niż jeden rok. Następnie stw'erdziła, że
do projektu wprowadza się autopoprawkę w brzmieniu:
,, W załączni7c'u rir 1 w pozycji 6 dla okresu 2024-2032 koryguje się kwotę długu w
poszczególnych latach o plarrowan4 ratę spłaty zobowiq2ań finarisowych dla roku
2024 w wysokości 1577 709,79 a;J. W zmiązku z powygższym zuii«ąksza się kwotę
prognozowanej nadwyźki budżetu z przezn.aczeriiem na spłatę raty kredytu dla roku
2034 do wysokości2 377 709, 79zl.
W załączni7c'u nr 2 vu pozycji 1.3. 1.3 wprowadza się przedsięwzięcie wyrtikające z
umowy zawartej z ECOSariity na program do ewidericji szamb na teren.ie Gminy
Sępólno Krajeńskie.?

Projekt Wieloletniej Prognoz;y Finansowej zosta?ł szczegółowo omówiony na wspólnym
posiedzeniu wszystkich stalych Komisji Rady Miejskiej i został zaopiniowany
pozytywnie.

b) uchwała Nr 12/WPF/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 11 grudnia 2023 r. w sprawie opinii o

projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie

Kserokopię uchwa?ły radni otrzyrnali wra?z z zawiadomieniem o sesji.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący RM odczytał sentencję uchwa?ły.

Uchwa?ła Nr 12/WPF/2023 Sldadu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 11 grudnia 2023 r. w spra'w'e opinii o projekcie
uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie
stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

c) opinia Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dot.
projektu uchwały Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w sprawie Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że opinię radni otrzymali wraz z zawiadomieniem
o sesji.

Pan Janusz Tomas Przewodniczący Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim odczyta?ł opinię ww. Komisji do projektu uchwały Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sępólno
Krajeńskie.
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Opinia Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dot. projektu uchwały
Rady Miejskiej w sprawie Wieloletniej Prognozy Fina?nsowej Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

d)dyskusja

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie wziął udziału w dyskusji.

Przewodniczący RM zamknął podpunkt dyskusja i przeszedł do kolejnego podpunktu
z porządku obrad.

e) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad podjęciem uchwa?ły w sprawie
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie wraz z autopoprawką
oraz poprosił aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

W wyniku głosowania uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie wraz z autopoprawką zostala przyjęta następującymi głosarni:

za-13 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

Uchwała Nr LXIII / 573 / 2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 grudnia
2023 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie
stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

f) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2024 rok

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji.

Pani Milena Kabacińska Główna Księgowa Urzędu Miejskiego w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśniła, że budżet Gminy Sępólno Krajeńskie na 2024 rok został opracowany w
oparciu o następujące zalożenia:
- przewidywane wykonanie dochodów i wydatków na koniec 2023 roku,
- przedstawione przez Ministerstwo Finansów wielkości planowanych subwencji
ogólnej części wyrównawczej równowa?żącej oraz części oświatowej,
- przedstawione przez Ministerstwo w'elkości dochodów gminy z tytułu udziałów w
wpł2ywach w podatku CIT oraz PIT,
- przedstawione przez Wojewodę Kujawsko- Pomorskiego wielkości dotacji celowych
przeznaczonych na realizację zadań zleconych i własnych gminy,
- na podstawie porozumień z orga?narni administracji rządowej.
Uwzględniono równiez dotychczas podpisane umowy na realizację zadań z udziałem
środków zewnętrznych oraz przewidywane wpływy dofinansowania związane z ich
realizacją.

Pani Kabacińska wyjaśniła, że budżet na 2024 rok jest budżetem deficytowym, gdzie
deficyt według planu wynosi7 300 000,00 zł i planuje się jego pokrycie przychodarni
pochodzącymi z kredytu. Planowane dochody wynoszą wg planu 104 500 000,00 zł,
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w tym dochody majątkowe w wysokości 22 168 423,00 zł, szczegółową strukturę
dochodów zawiera załącznik nr 1.
Następnie wyjaśniła, że planowane wydatki wynoszą 111800 000,00 zł, w tym
wydatki majątkowe w wysokości 29 543 881,00 zł, szczegółowe informacje dotyczące
planowanych wydatków oraz zadań inwestycyjnych zawiera załącznik nr 2 i3.
W dalszej kolejności wyjaśniła, że załączniki od nr 4 do nr 13 zaw'erają m.in.
informacje dotyczące dochodów i wydatków realizowanych w zakresie zada?ń
zleconych, porozumień, dotacji, wydatków strukturalnych, funduszu sołeckiego,
gospodarowania odpadarni komunalnymi.

Projekt budźetu został szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu wszystkich
stałych Komisji RM i zaopiniowany pozytywnie.

g} uchwała Nr 12/P/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 11 grudnia 2023 r. w sprawie opinii o

projekcie uchwały budżetowej Gminy Sępólno Krajeńskie na 2024 rok

Przewodniczący RM poinformowal, że kopię uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji i mieli możliwość zapoznania się z jej treścią, dlatego
odczytana zostanie tylko jej sentencja.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał sentencję w/wym.
uchwały.

Uchwala Nr 12 /P/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Bydgoszczy z dnia 11 grudnia 2023 r. w spraw'e opinii o projekcie uchwały
budżetowej Gminy Sępólno Krajeńskie na 2024 rok stanowi załącznik nr 31 do
protokołu.

h) uchwała Nr 10/Dpr/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 11 grudnia 2023 r. w sprawie opinii o

możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w
projekcie uchwały budżetowej Gminy Sępólno Krajeńskie na 2024 rok

Przewodniczący RM poinformowal, źe kopię uchwały radni otrzymali zawiadomieniem
o sesji i mieli możliwość: zapoznania się z jej treścią, dlatego odczytana zostanie tylko
jej sentencja.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał sentencję w/wym.
uchwały.

Uchwala Nr 10/Dpr/20232 Sldadu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 11 grudnia 2023 r. w spraw'e opinii o możliwości
sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały
budżetowej Gminy Sępólno Krajeńskie na 2024 rok stanowi załącznik nr 32 do
protokołu.

i) opinia Komisji Budźetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dot.
projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia budżetu Gminy

Sępólno Krajeńskie na 2024 rok

Przewodniczący RM poinformowal, że opinię radni otrzymali wraz z zawiadomieniem
o sesji.
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Pan Janusz Tomas Przewodniczący Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim odczytał opinię Komisji Budżetu dot. projektu uchwaly Rady Miejskiej w
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie na 2024 rok.

Opinia Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dot. projektu uchwały
Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie na 2024
rok stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

j) opinia Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarządu Oddziału w Sępólnie
Krajeńskim w sprawie projektu budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie na

2024 rok

Przewodniczący RM poinformowal, źe radni otrzymali kopię opinii. Następnie odczytał
treŚĆ opinii.

Kserokopia opinii stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

k) dyskusja

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił do dyskusji.

Nikt nie wziął udziału w dyskusji.

Przewodniczący RM zamknął podpunkt dyskusja i przeszedł do kolejnego podpunktu
z porządku obrad.

1) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie
uchwalenia budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie na 2024 rok oraz poprosił, aby
wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

W wyniku głosowa?nia uchwa?ła w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok zostala przyjęta następującymi głosami:

za-13 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

Uchwała Nr LXIII/574/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie na
2024 rok stanowi za%rznik nr 36 do protokołu.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski, który
podziękował za przyjęcie bud?ż:etu na rok 2024 Radzie Miejskiej na czele z
Przewodniczącym Rady oraz Przewodniczącymi poszczególnych komisji, a szczególnie
Komisji Budżetu, która pochylała się nad finansarni gminy. Dodał, że jak widać z
materialów przyjętych na przyszły rok, wynika że w mia?rę spokojnie można rozpocząć
zbliżający się nowy 2024 rok mając budżet uchwalony. Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego stwierdzil że będzie to budżet szczególny z wielu powodów, które zostały
zapisane w materiałach, ale także z powodu że będzie on budżetem realizowanym
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przez dwie kadencje. Wskazał, że kończy się ta kadencja, zaczynie się następna, gdzie
każdy będzie miał swoje pomysły na realizację tego budżetu. Dodał, że przyjęty budżet
wypełnia większość oczekiwań naszych mieszkańców i od miesiąca stycznia można
zacząć go śmiało realizować, pamiętając że wszystko co robimy, robimy dla
mieszkańców.

Przewodniczący RM ogłosił 10 minutową przerwę w obradach sesji.

Po zakończonej przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady LXIII sesji Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i poinformowal, że Rada Miejska będzie obradowała
w 12 osobowym składzie. W dalszych obradach nieobecna radna RM Mariola Turek,
która usprawiedliwiła swoją dalszą nieobecność:.

Następnie przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok

Przewodniczący RM poinformowal, ze projekt uchwa?ły radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Milena Kabacińska wyjaśniła, że zmiana budż:etu związana jest z jego
zwiększeniem po stronie dochodów i wydatków o kwotę 369 372,44 zl. Zmiany
związane są m.in. z wprowadzeniem do budżetu rezerwy subwencji oświatowej w
wysokości 38 751,00 Zl rozliczeniem projektu ASPE w wysokości 41 678,70 zł,
wprowadzeniem wydatków na objęcie udziału w Zakładzie Gospodarki Komunalnej
Sp. z o.o. na przebudowę i modernizację kanalizacji sanitarnej w miejscowości
Komierowo w wysokości 350 000,00 zł. Pozostale zmiany związane są ze zmianami
porządkowymi, związanymi z wykonaniem budżetu do końca roku Urzędu Miejskiego
oraz jednostek orgmiizacyjnych.

Ponadto Pani Kabacińska wskazałą, że w uchwale dokonuje się autopoprawki kwot
wyjściowych dochodów i wydatków w związku z Zarządzeniem Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego z dnia 15 grudnia 2023 roku, natomiast same zmiany w głosowanej
uchwale nie uległy zmianie.

Projekt uchwaly zosta?ł szczegółowo omówiony na Komisji Budżetu Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały z autopoprawką i poprosił aby wyniki
głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w spraw'e uchwalenia budż,etu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok została przyjęta następującymi głosami:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się -O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 37 do protokołu.

za -
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Uchwała Nr LXIII/575/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
grudnia 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
8ępólno Krajeńskie na 2023 rok stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

b) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania
z pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym

programem ,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 przyjętym
uchwałą nr 149 Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r.

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pa?ni Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim
przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwaly uzyskal pozytywną opinię Komisji Budżetu oraz Komisji Statutowej
i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie podwyż,szenia kryterium dochodowego uprawniającego do
korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowyrn
programem ,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 przyjętyrn uchwalą nr 149
Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r. zostala przyjęta następującymi głosarni:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się -O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 39 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXIII/576/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
grudnia 2023r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego
iiprawniajsyego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte
wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-
2028 przyjętym uchwałą nr 149 Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r.
stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

c} sprzedaży nieruchomości gruntowej połoźonej przy ul. Sienkiewicza
w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwaly.

Projekt uchwa?ły został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej przy ul.
Sienkiewicza w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta następującymi głosami:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się -O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 41 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXIII/577/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
grudnia 2023 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej przy
ul. Sienkiewicza w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr 42 do protokołu.

d) sprzedaży nieruchomości gruntowej połoźonej przy ul. Ratuszowej w
Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospoda?rki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały.

Projekt uchwały zostal pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie sprzeda?;0 nieruchomości g,untowej położonej przy ul.
Ratuszowej w Sępólnie Krajeńskim zostala przyjęta następującymi głosami:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się -O radnych.
W chwili głosowania obecnych byyło 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 43 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXIII/578/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
grudnia 2023r. w sprawie sprzedaźy nieruchomości gruntowej położonej przy
ul. Ratuszowej w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr 44 do protokołu.

e) zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego określenia
szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na

rzecz użytkowników wieczystych

Przewodniczący RM poinformowal że projekt uchwa?ły radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały.
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Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego
określenia szczegółowych warunków sprzeda0 nieruchomości gruntowych na rzecz
u$tkowników wieczystych zostala przyjęta następującymi głosarni:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się -O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 45 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXIII/579/2023 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 28
grudnia 2023r. w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do
indywidualnego określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości
gruntowych na rzecz użytkowników wieczystych stanowi załącznik nr 46 do
protokołu.

f) warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży nieruchomości
gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pa?n Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwaly.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaż,y nieruchomosci
gruntowych na rzecz ich u,?tkowników wieczystych została przyjęta następującyrni
głosarni:

11 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się -O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 11 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4'i do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXIII/580/2023 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 28
grudnia 2023r. w sprawie warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży
nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych stanowi
załącznik nr 48 do protokołu.
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Przewodniczący RM zamkną?ł ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad.l 1. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad oraz poinformował, że
wpłynęła odpowiedź na zapytanie radnego RM Tobiasza Świniarskiego dotyczące jakie
dzialania bądź remonty zostały wykonane w budynku gminnym znajdującym się w
Wałdowie pod nr 137.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 49 do protokołu.

Ponadto Przewodniczący RM poinformował, że interpelacja radnego RM Tobiasza
Ś'w'niarskiego w sprawie podjęcia stosownych działań w celu utwardzenia oraz
naprawy poboczy przy drodze powiatowej nr 1112C relacji Trzciany-Wałdowo-
Gostycyn na odcinku od skrzyżowania przy Szkole Podstawowej im. Królowej Jadwigi
do skrzyżowania przy Wiejskim Ośrodku Kultury w Waldowie została przekazana do
Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim. Nadmienił, że w dniu dzisiejszyrn
otrzyrnaliśmy odpowiedż w tej sprawie. Przewodniczący RM odczytal odpowiedź.

Kserokopia pisma dotyczącego przekazania do Zarządu Drogowego stanowi załącznik
nr 50 do protokołu.
Kserokopia odpowiedzi stanowi załącznik nr 51 do protokołu.

Odpowiedzi zostały przekazane radnemu, umieszczone na stronie BIP i stronie
internetowej gminy oraz wywieszone na tablicy ogłoszeń UM.

Przewodniczący RM zarnknął punkt i przeszedł do kolejnego punktu.

Ad. 12. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad. Przypomniał, że w
punkcie wolne wnioski wystąpił z informacją radny RM Pan Artur Juhnke i
mieszkaniec, którego teraz nie ma. Ponadto poinformował, że otrzyrnal pisemną
odpowiedź na wniosek radnego RM Janusza Tomasa w sprawie co stanęło na
przeszkodzie, aby przydzielona stacja meteorologiczna nie znalazła miejsca u nas i
zostala przekazana gdzieś indziej. Odpowiedź radny otrzymał i została ona
przekazana radnym do zapoznania się z treścią.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 52 do protokołu.

Głos zabral radny RM Janusz Tomas, który stwierdził, że faktycznie odpowiedź
otrz3m'iał, tylko się zastanawia, czy na dwa proste zdania trzeba czekać, aż trzy
tygodnie na odpowiedż? Zapytał, czy nie można było odpo'w'edzieć na to o wiele
wcześniej? Dodał, że spotyka się z opiniami od mieszkańców, że odpowiedzi na pisma
są trzymmie do ostatniej chwili, czy to wynika z chęci pokazania jak to niektórzy są
mocno zapracowani. Stwierdził, że na dwa krótkie zdania wystarczyłby tydzień, żeby
była odpowiedź, a nie trzy tygodnie i krótko przed sesją daje się odpowiedź. Stw'erdził,
że nie chce odpowiedzi na to, tylko uczulić pracowników, aby te odpowiedzi byyły
wcześniejsze. Dodał, że spotkał się również z taką sytuacją, że ustawowo jest miesiąc
czasu na odpowiedź, a w ostatnim dniu kiedy mija termin otrzymuje odpow'edż, a
można było wystosować odpowiedż wcześniej .

Następnie Przewodniczący RM poprosił o udzielenie odpowiedzi na wnioski z
poprzednich sesji.
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Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa udzielił
odpowiedzi na wniosek w sprawie usytuowania barierki przy zejściu ze schodów
prowadzących do filii Biblioteki Publicznej znajdującej się w Urzędzie Miejskim oraz
przy schodach od strony chodnika przy ulicy Kościuszki w stronę Urzędu Miejskiego.
Wyjaśnił, że realizacja tego wniosku została zlecona podmiotowi zewnętrznemu.
Doda?ł, że barierki są wykonane i w chwili obecnej są w malarni i po nowyrn roku będą
montowane w przygotowane miejsca.

Następnie Pan Jarosław Dera odczytal odpowiedż ja?ką otrzymał od Marszalka
Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie sygnalizacji świetlnej na
skrzyżowaniu ulic Baczyńskiego z ulicą Tadeusza Kościuszki. Ponadto przypomnial,
że pismo było wysłane 14 czerwca 2023 roku.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 53 do protokołu.

Głos zabral radny RM Janusz Tomas, który zapytał, czy zostały podjęte jakieś kroki
odnośnie przedszkola tj. skrzyżowania ulicy Sienkiewicza z ulicą Targową.
Przypomniał, że były jakieś pisma i Burmistrz rozmawial z Dyrektorem, ale czy były
jakieś dalsze ustalenia. Ponadto wskaza?ł, że był wniosek w sprawie świateł i czy to
zostało przekazane. Pan radny zapytał, czy moźna to ponaglić i czy to coś da. Zapytał
równieź, czy wysłano w tej sprawie wniosek, bo chcialby go zobaczyyć.

Pan Jarosław Dera stwierdził, że ponaglić moźna ale nie wiadomo, czy to przyniesie
jakiś skutek, a odnośnie wysłanego wniosku zaprosił do swojego biura.

W następnej kolejności Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
udzielił wyjaśnień w sprawie informacji na jakim etapie są ustalenia z Zarządem
Wojewódzkim w sprawie podłączenia drugiego ciągu odwodnienia w miejscowości
Skarpa. Wskazał, że w celu odwodnienia drogi gminnej, która w przyszłości będzie
najprawdopodobniej realizowana, to Zarząd Dróg Wojewódzkich podczas
kompleksowej przebudowy drogi nr 241 wstawił już trójnik do tej kanalizacji.

Następnie Pa?ni Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego udzieliła wyjaśnień w sprawie ponowionego wniosku dot.
zamontowania przęseł na ulicy Farnej. Wskazała, że gmina początkowo chciała
zamontować pochwyt na budynku Banku Millennium, jednakże ze strony właściciela
budynku była konieczność opracowania wizualizacji. Gmina nie chcąc generować
dodatkowych kosztów wystąpiła do wykonawców o wycenę balustrad bezpośrednio
przy krawężniku z ulicą Farną na ka",dym ze stopni. Taką wycenę gmina uzyskala od
dwóch wykonawców i jest to kwota około 11 tys. zł. Wskazala, że w budżecie takich
środków na dzień dzisiejszy nie ma, dlatego obecnie ta inwestycja nie będzie
realizowana.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi?

Pytań nie było, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku obrad
przeszedł do kolejnego.

i

Ad. 13. Zakończenie sesji

Przewodniczący RM w imieniu swoim oraz radnych RM w Sępólnie Krajeńskim
podziękowa?ł za ,?czenia wigilijno-noworoczne nadesłane do biura Rady Miejskiej,
przesłane e-mailem oraz przekazane osobiście. Dodal, że rok 2023 dobiega końca
dlatego serdecznie dziękuje za dobrą współpracę Panu Waldemarowi
Stupałkowskiemu Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego, Panu Markowi Zieńko
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Zastępcy Burmistrza Sępólna Krajeńskiego, Pani Annie Buchwald Skarbnikowi
Gminy, Panu Dariuszow' Wojtania Sekretarzowi Gminy, Pani Dagmarze Fabiszak
Radcy Prawnemu Urzędu Miejskiego, dyrektorom jednostek organizacyjnych gminy,
kierownikom referatów oraz pracownikom Urzędu Miejskiego, przedstawicielom
zakładów przedstawiających informacje lub sprawozdania tematycznie związane z
poszczególnymi sesjarni RM, a także Sołtysom i Przewodniczącym Zarządów Osiedli
oraz pozostałym osobom współpracującym z Radą Miejską. Następnie
Przewodniczący RM serdecznie podziękowal za udział w obradach sesji Panu
Jarosławowi Tadychowi Staroście Sępoleńskiemu, Panu Andrzejowi Marachowi
Wicestaroście Sępoleńskiemu oraz Panu Markowi Chartowi Przewodniczącemu Rady
Powiatu.

Następnie głos zabral Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski,
który podziękował wszystkim za kolejny rok dobrej współpracy na rzecz naszej gminy
i mieszkańców naszej gminy. Życzyył wszystkim szczęśliwego nowego roku aby
obdarzył wszystkich zdrowiem, żeby był spełnieniem planów i marzeń zarówno tych
związanych z $ciem prywatnyrn ale też z $ciem sarnorządu Gminy Sępólno
Krajeńskie.

Przewodniczący RM dołączył się do ,?czeń i dodal, źeby zbliżający się 2024 rok
przyniósł radość, miłość i szczęście w domu i wszędzie. Życzył dobrego zdrowia i
zadowolenia z pracy zawodowej i społecznej, wytrwałości, optymizmu i wiaty w to, że
każdy następny dzień 2024 roku będzie lepszy od poprzedniego. Dodal, żeby rok 2024
byył czasem pokoju oraz realizacji osobistych marzeń.

O godz. 12:40 związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udzial w sesji. Zarnknął
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zarnykarn LXIII
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 17 stycznia 2024 roku.

Obradorri"'orzewo?"kył:

Przewodniczący il e')

inż. FrancisNek 'besinski

Protokołowala:

P
mgr Mire' sina

Kierownik Referatu Organizacyjnego

Strona 22 z 22


